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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 4/2005 
Caràcter: ordinària 
Data: 29 d´abril de 2005 
Horari: de 10:00 a les 11:30 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

Maria Burgués Bargués,  Regidora 
Marta Camps Torrens,  Regidora 
Lluis Pere Alonso Ballester,  Regidor 
Josep Maria Llop Torné,  Regidor 
Montse Parra  Albà,  Regidora 
Candi Villafañe Árboles,  Regidor 
Montse Mínguez García,  Regidora 
Pilar Castillo Elíes,  Regidora 
Gerard Ferrer Valdés,  Regidor 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
Conxita Tarruella Tomàs,  Regidora 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
Marta Alòs Lòpez,  Regidora 
Anna Maria Balañà Brugulat,  Regidora 
Antonio Chico Purroy,  Regidor 
Pilar Arnalot Muntó,  Regidora 
Enric Ramon Oró Gallart,  Regidor 
Maria Dolors López Aguilar,  Regidora 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
Xavier Sáez Bellobí,  Regidor 
Francesc Xavier Aluja Farré,  Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Pané Sans,  Regidor 
Ramon Camats Guardia,  Regidor 
M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusa la seva assistència: 
Benet Tugues Boliart,  

 
 
 
Regidor 

 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acord aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 1 d'abril de 2005. 

 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer ple i que van del 
núm. 1151 fins al núm.1684, ambdòs inclosos. 

 
 
 
3.- DONANT COMPTE ESPECÍFICA DE DECRET DE 5-4-2005 
  
La Corporació resta assabentada del decret d'Alcaldia de data 5-4-2005 pel qual  es delega l'exercici 
de diverses competències a favor de la tinent d'alcalde Sra. Marta Camps i Torrens. 

 
 
 
4.- CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA CIUTAT A LA SRA. M. CARME BERNAD NERIN 
  
De conformitat a allò previst en el vigent Reglament d'honors i distincions de la Paeria, per unanimitat 
s'acorda: 
 
En consideració als especials mereixements i serveis prestats a Lleida i a Suchs, en la seva funció 
d'alcaldessa-presidenta de l'Entitat Municipal, des del moment inicial de la democràcia local municipal, 
fins a l'any 2003. Específicament per la dificultat que requeria l'acció de gestió i govern, en el principi 
dels ajuntaments democràtics, en que calia tenir fe i entusiasme per portar a terme aquella tasca 
ciutadana. Demostrant amb fets que amb gent honesta al capdavant del poble podia millorar, com es 
constata en la instrucció i consideració dels mèrits. 
 
Així com pels valors derivats de la seva trajectòria política i humana, en que va demostrar un alt garu 
de compromís, amb la societat i molt especialment amb els seus conciutadans, fan que la senyora 
Maria Carmen Bernad Nerín sia mereixedora de la Medalla de Plata de la Cituat. 

 
 
 
5.- CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL AL SR. ROMÀ SOL 
CLOT I LA SRA. CARME TORRES GRAELLS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de sengles medalles de la Paeria al mèrit cultural al matrimoni Sr. 
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Romà Sol Clot i a la Sra. Carme Torres Graell, fonamentada en el fet que des de l'any 1956 han 
treballat conjuntament en la recopilació i difusió del patrimoni i la història de la ciutat de Lleida, de la 
qual han rescabalat parts importants que resten dipositades en les més de quaranta publicacions de la 
seva producció bibliogràfica. Han servit els interessos dels lleidatans amb dedicació i honestedat. 

 
 
 
6.- CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC, A TÍTOL 
PÒSTUM, AL SR. ANTONI PUJOL GIMÉNEZ 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit cultural o artístic, a títol pòstum, 
al Sr. Antoni Pujol Giménez, fonamentada en la seva trajectòria humana i professional exercida en el 
món de la música i de la cultura, tant en la seva gestió al front de l'Auditori Municipal "Enric 
Granados", com en diferents entitats musicals de la ciutat. 

 
 
 
7.- CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPORTIU, A TÍTOL PÒSTUM, AL 
SR. JOSÉ LUIS GONZALEZ MINGUEZ 
  
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit esportiu, a títol pòstum,  al Sr. 
José Luis Gonzàlez Mínguez, fonamentada en diferents àmbits de la seva vida humana i professional, 
entre els quals destaca l'empresarial i esportiva, demostrant un alt grau de compromís amb la societat 
i amb els seus conciutadans. 

 
 
 
8.- APROVACIÓ CONVENI AMB LA UGT PEL DESENVOLUPAMENT DEL PACTE SOCIAL PER 
LA CIUTADANIA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar el conveni de col·laboració entre la Paeria i la Unió General de Treballadors (UGT) de les 
terres de Lleida durant el període 2005-2007. 
 
2n. Aprovar la despesa corresponent a l'esmentat conveni amb càrrec a la partida de l'actual 
pressupost municipal 04.465.489.01.  
 
3r. Facultar a l'Il·lm. Sr. alcalde per a la signatura del conveni en nom i representació de la Corporació.

 
 
 
9.- APROVACIÓ CONVENI AMB CCOO PEL DESENVOLUPAMENT EL PACTE SOCIAL PER LA 
CIUTADANIA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar el conveni de col·laboració entre la Paeria i la Unió Intercomarcal de les terres de Lleida de 
CCOO durant el període 2005-2007. 
 
2n. Aprovar la despesa corresponent a l'esmentat conveni amb càrrec a la partida de l'actual 
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pressupost municipal 04.465.489.01.  
 
3r. Facultar a l'Il·lm. Sr. alcalde per a la signatura del conveni en nom i representació de la Corporació.

 
 
 
10.- NOMENAMENT DE REPRESENTANTS DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA EN EL CONSELL 
D'ADMINISTRACIÓ DEL CONSORCI "PARC CIENTÍFIC I TECNOLÒGIC AGROALIMENTARI DE 
LLEIDA" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Nomenar, de conformitat amb allò previst en els articles 10 i 11 dels Estatuts, els representants de 
l'Ajuntament de Lleida en el Consell d'Administració del Consorci "Parc científic i tecnològic 
agroalimentari de Lleida", que són les persones següents: 
 
- Sr. Àngel Ros Domingo 
- Sra. Montserrat Mínguez Garcia 
- Sr. Xavier Maurel Castro 
 
2n. Notificar aquest acord a les persones designades i a la Universitat de Lleida, als efectes de 
procedir a la constitució del nou Consell.  

 
 
 
11.- CONSTITUCIÓ DEL CONSORCI DEL TRANSPORT PÚBLIC DE L'ÀREA DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar l'acord relatiu a la constitució del Consorci del transport Públic de l'àrea de Lleida, en 
desenvolupament de l 'acord signat en data 9 de juliol del 2004, que incorpora els Estatuts de l'ens.
 
2n. Procedir a esmenar l'error material de l'article 11.2  del text dels Estatuts en el sentit de que la 
representació sindical es dirà com els "sindicals més representatives", caldrà doncs modificar aquest 
apartat en el text definitiu. 
 
3r. Exposar al públic el present acord i els estatuts consorcials, als efectes previstos en la legislació 
aplicable per la creació d'aquests tipus d'ens. En cas que no hi hagi cap reclamació els acords 
restaran definitius a tots els efectes. 
 
4t. Designar al tinent d'alcalde Josep Maria Llop i Torné com a representant municipal en el mateix, en 
continuació a la seva tasca com a membre municipal de la Comissió coordinadora de l'acord esmentat 
en la part informativa de l'expedient. 
 
5è. Facultar plenament a l'alcalde de Lleida a signar l'acord, habilitar la consignació de les despeses 
per l'aportació dels fons inicials al Consorci, procedir a efectuar les consultes, informes, tràmits i totes 
les gestions i resolucions necessàries per perfecccionar el compliment dels acords precedents i per la 
constitució del Consorci. 

 
 
 
12.- AMORTITZACIÓ PLAÇA DE RESPONSABLE DE PROTECCIÓ CIVIL I CREACIÓ DEL LLOC 
DE TREBALL DE TÈCNIC DE PROTECCIÓ CIVIL 
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Amb 16 vots a favor del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 10 abstencions de CiU i PP, s'acorda: 
 
1r. L'amortització de la plaça de Responsable de Protecció Civil, amb el lloc de treball d'igual 
denominació (referència de catàleg 267). 
 
2. La craeció d'un lloc de treball de Tècnic de Protecció Civil, adscrit a la Direcció del Servei de l'Àmbit 
de Serveis Generals, classificat amb uns nivells de catàleg 13/3. 
 
3. Dotar pressupostàriament aquest lloc de treball, habilitant la partida pressupostària corresponent. 

 
 
 
13.- AMORTITZACIÓ DE LLOC DE TREBALL DE CAP DE SECRETARIA EXECUTIVA DE 
SECRETARIA GENERAL I CREACIÓ DEL LLOC DE TREBALL DE RESPONSABLE DE GESTIÓ 
ADMINISTRATIVA DE SECRETARIA GENERAL 
  
Amb 16 vots a favor del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 10 abstencions de CiU i PP, s'acorda: 
 
1. L'amortització del lloc de treball de Cap de la Secretaria Executiva de Secretaria General. 
 
2. La creació del lloc de treball de Responsable de la Gestió Administrativa de Secretaria Gneral, amb 
un nivell 1 de catàleg 10 i un nivell 2 de catàleg 1. 

 
 
 
14.- PROPOSTA RESOLUCIÓ COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER TERESA PLA SEGARRA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la treballadora de l'Institut Municipal d'Informàtica Teresa Pla Segarra, Operadora 
Digitalització, per exercir un segon lloc de treball o activitat d'Assessoria Informàtica, per compte propi 
a l'empresa INFOMAPES SL, amb una dedicació de 15 hores setmanals.  
 
En el supòsit de variació de les condicions de l'activitat per la qual s'autoritza la compatibilitat caldrà 
que l'interessat ho posi immediatament en coneixement d'aquesta Corporació. 

 
 
 
15.- RATIFICACIÓ CONVENI DE COOPERACIÓ PER ACCIÓ CONCERTADA AMB R.G.B. 
MANAGEMENT PER A L'ORGANITZACIÓ DEL FESTIVAL SENGLAR ROCK 
  
Amb 20 vots a favor del PSC, PP, ERC-EV i ICV-EA i 6 abstencions de CiU, s'acorda: 
 
Ratificar la signatura del conveni de cooperació per acció concertada entre R.G.B. Management i 
l'Ajuntament de Lleida, per a l'organització del Festival Senglar Rock, per a les properes quatre 
edicions del Festival, que serà de caràcter anual: 2005, 2006, 2007 i 2008. 

 
 
 
16.- APROVACIÓ NOMENAMENT DE LLUÍS SANMARTIN BAIGET, COM A REPRESENTANT DE 
L'AJUNTAMENT EN EL CONSELL DIRECTIU DEL "CONSORCI TRANSVERSAL XARXA 
D'ACTIVITATS CULTURALS" 
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Per unanimitat s'acorda: 
 
Nomenar el Sr. Lluís Sanmartín Baiget, director de l 'Àmbit de Cultura, Esports i Drets Civils, com a 
representant de l'Ajuntament de Lleida en el Consell Directiu del "Consorci Transversal Xarxa 
d'activitats culturals". 

 
 
 
17.- RATIFICACIÓ SOL·LICITUD DE SUBVENCIONS AL SERVEI D'OCUPACIÓ DE LA 
GENERALITAT PER REALITZACIÓ DE DIVERSOS PROJECTES PER ACTIVITATS D'ESTIU 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar la sol·licitud  de subvencions presentada per la Regidoria d'Esports al Servei d'Ocupació de la 
Generalitat de Catalunya, per a la realització de diversos projectes que opten a la convocatòria 2005  
"Plans d'Ocupació per a activitats d'estiu".  

 
 
 
18.- APROVACIÓ BASES DE LA CONVOCATÒRIA 2005 D'AJUTS A PROJECTES PROMOTORS 
DELS DRETS HUMANS A LA CIUTAT DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar les Bases de la convocatòria 2005 per atorgar ajuts a projectes que promoguin el 
coneixement i l'aplicació dels Drets Humans a la ciutat de Lleida. 
 
2n. Sotmetre-les a informació pública per un termini d'un mes. Aquest acord d'aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. 

 
 
 
19.- APROVACIÓ BASES DE LA CONVOCATÒRIA 2005 D'AJUTS A ASSOCIACIONES PER 
PERSONES IMMIGRADES DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar les Bases de la convocatòria 2005 per atorgar ajuts a projectes d'associacions de 
persones immigrades de la ciutat de Lleida. 
 
2n. Sotmetre-les a informació pública per un termini d'un mes. Aquest acord d'aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. 

 
 
 
20.- APROVACIÓ BASES CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PER ACTIVITATS DE 
PROTECCIÓ DE LA NATURA I PROMOCIÓ DELS VALOS MEDIAMBIENTALS I DE 
SOSTENIBILITAT. ANY 2005 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Subvencionar la línia de protecció de la natura i de promoció dels valors mediambientals i de la 
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sostenibilitat amb 30.000 euros. 
 
2. Aprovar les bases de la convocatòria pública d'aquestes subvencions. 
 
3. Publicar al BOP de Lleida les esmentades bases i convocatòria. 

 
 
 
21.- APROVACIÓ BASES CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PER A L'ANY 2005 PER A 
ACTIVITATS DE PROTECCIÓ D'ANIMALS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Subvencionar la línia de protecció dels animals amb la quantitat de 10.000 euros. 
 
2. Aprovar les bases de la convocatòria pública d'aquesta subvenció. 
 
3. Publicar al BOP de Lleida les esmentades bases i convocatòria. 

 
 
 
22.- EXPEDIENT D'IMPOSICIÓ I ORDENACIÓ DE CONTRIBUCIONS ESPECIALS PER OBRES DE 
PAVIMENTACIÓ I SERVEIS EIX COMERCIAL FASE II 
  
El Ple de l'Ajuntament en sessió del dia 25 de febrer de 2005, adoptà entre d'altres l'acord d'aprovar 
inicialment l'expedient d'imposició i ordenació de contribucions especials per a l'execució del projecte 
d'obres de Remodelació del paviment i serveis de l'Eix Comercial (Fase 2) Tram 1: c/ MAJOR (Sant 
Antoni-Alcalde Mestre), VILA DE FOIX I ALCALDE MESTRE, Tram 2: c/ Major (Alcalde Mestre-Pl. 
Paeria), Tram 3: c/ MAGDALENA, PI I MARGALL I IGUALADA, amb tots els documents a què fa 
referència el Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora 
de les Hisendes Locals, les quals es detallen en l'índex general de documents generals de l'expedient 
tramitat, i exposat al públic, previ anunci inserit al Butlletí Oficial de la Província núm. 30, de data 1
de març de 2005 i tauler d'anuncis d'aquest Ajuntament, per termini de 30 dies hàbils, es va presentar 
la reclamació següent: 
 
-Ma. Teresa Torruella Justribó     
 
Vistos el dictamen de la Comissió d'Economia i la proposta d'Intervenció informades favorablement 
per l'esmentada Comissió, el Ple de l'Ajuntament, amb 16 vots a favor del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 10 
abstencions de CiU i PP,  acorda: 
 
Primer.- Desestimar la reclamació presentada per Ma. Teresa Torruella Justribó. 
 
Segon.- Aprovar definitivament el següent, així com que es procedeixi segons allò previst a l'article 
17.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals, i disposicions concordants:  
 
-Imposar contribucions especials per a l'execució del projecte d'obres de remodelació del paviment i 
els serveis de l'Eix Comercial Fase II (Tram 1: c/MAJOR (Sant Antoni-Alcalde Mestre), VILA DE FOIX i 
ALCALDE MESTRE, Tram 2: C/MAJOR (Alcalde Mestre-Plaça Paeria), Tram 3: c/MAGDALENA, PI I 
MARGALL I IGUALADA). El cost del qual queda fixat de la forma següent: 
 
Tram 1. . . . . . . . . . . . . . .      971.720,64 EUR 
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C/MAJOR (Sant Antoni-Alc.Mestre) 
VILA DE FOIX 
ALCALDE MESTRE 
 
Tram 2. . . . . . . . . . . . . . .    1.107.557,43 EUR  
C/ MAJOR (Alcalde Mestre-Plaça Paeria) 
C/ Carnisseries,  
C/ Baró de Casa Fleix  
C/ Cavallers 
 
Tram 3. . . . . . . . . . . . . . . .  2.324.658,05 EUR 
C/ MAGDALENA 
C/ Democràcia (Magdalena a Comtes - - 
d'Urgell) 
PI I MARGALL 
 
IGUALADA                                                
T O T A L. . . . . . . . . . . . . .   4.403.936,12 EUR 
            
-Que la quantitat a repartir entre els beneficiaris a la qual al·ludeix l'article 30 del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, com a subjectes passius de les contribucions especials, queda establerta en el 55% de 
l'esmentat cost. 
 
-Determinar com a mòdul de repartiment de la base imposable, d'acord amb l'article 32 de l'esmentat 
Reial decret la superfície construída de cada un dels elements de què consta l'immoble (locals, pisos, 
altells, parkings, etc), excepte quan es tracta de solars sense edificar o en construcció i edificis 
declarats en estat de ruïna, ja que en aquests casos s'establirà com a mòdul de repartiment la 
superfície edificable de cada un dels elements de què consti l'immoble que es pot edificar, segons el 
PGM. 
 
-Quan es tracti de locals situats en planta baixa amb façana al carrer objecte de la pavimentació, 
encara que no s'hi desenvolupi cap activitat ni accedeixin en l'actualitat per l'esmentat carrer; i en el 
dels elements situats en plantes superiors (pisos, altells, etc) destinats a activitats comercials, 
financeres, d'hoteleria o espectacles, sempre que tinguin l'accés per l'esmentat carrer, es determinarà 
la quota en base a la superfície íntegra de l'element de què es tracti. 
En els casos que es concreten a continuació s'aplicaran els següents índex correctors sobre les 
superfícies dels diferents elements: 
-Si es tracta de pisos destinats a habitatges o a magatzems i de parquings, que accedeixin pel carrer 
objecte de la remodelació, l'índex corrector de 0,15. 
 
-Quan es tracti d'immobles amb façana al carrer afectats per la remodelació, -però que l'accés als 
parkings  i als  
elements situats en plantes superiors (pisos, altells, etc) independenment de l'activitat que s'hi 
desenvolupi no sigui pel carrer que es pavimenta- així com als locals situats en planta baixa que no 
tinguin accés, ni possibilitat de tenir-lo, pel carrer objecte d'aquestes obres, l'index corrector de 0,05.
-En els cas de  pisos destinats a altres activitats no incloses en els apartats anteriors que tinguin 
l'accés pel carrer que es pavimenta, l'índex corrector de 0,4. 
 
-Si es tracta de solars que es trobin sense edificar, així com els edificis declarats en estat de ruïna o 
de solars en construcció, sobre la superfície edificable de tot l'immoble, l'índex corrector de 0,7. En el 
cas d'immobles amb façana al carrer objecte de la remodelació, amb independència del carrer pel qual 
hi  tinguin l'accés i que tinguin la qualificació d'equipament al PGM, també s'aplicarà l'índex corrector 
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de 0,7.  
 

 
 
23.- APROVACIÓ IMPOSICIÓ I ORDENACIÓ DE CONTRIBUCIONS ESPECIALS PER OBRES 
D'URBANITZACIÓ DEL C/ LLUÍS BESA, TRAM SANT ANASTASI - NOU VIAL 
  
Vist l'expedient tramitat per a la imposició i ordenació de contribucions especials per a l'execució del 
projecte d'urbanització del c/ de Lluís Besa, tram carrer de Sant Anastasi-Nou Vial, l'informe 
d'Intervenció i el Dictamen de la Comissió d'Economia. 
Considerant l'autorització conferida per l'article 58 del  Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals i allò disposat a l'article 34 de 
l'esmentat Reial Decret, prèvia deliberació,amb 16 vots a favor del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 10 
abstencions dels grups de CiU i PP, s'acorda: 
 
- Imposar Contribucions Especials per a l'execució de tots els conceptes que integren el projecte 
d'urbanització del c/ de Lluís Besa, tram carrer de Sant Anastasi-Nou Vial, però solament pel que fa al 
tram de carrer Sant Anastasi-La Palma, és a dir queda exclòs el tram La Palma-Nou Vial. El cost dels 
conceptes del projecte sobre el quals s'imposen contribucions especials queda fixat en 254.889,88 
EUR, del total de 327.394,83 EUR. 
-Que la quantitat a repartir entre el beneficiaris a la qual al·ludeix l'article 30 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, el qual aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, com a 
subjectes passius de les Contribucions especials, queda establerta en el 55% de l'esmentat cost. 
 
-Determinar com a mòdul de repartiment de la base imposable d'acord a l'article 32 de l'esmentat 
Reial Decret, el metre lineal de façana per a tots els conceptes que integren el projecte. 
-Que aquest acord provisional d'imposició i ordenació de les esmentades Contribucions Especials 
s'exposi al públic a efectes de reclamacions, d'acord amb allò disposat a l'article 17 de l'esmentat 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, i s'entendrà definitivament adoptat si no es presenten reclamacions. En 
tot cas, l'acord definitiu d'imposició i ordenació haurà d'ésser publicat en la forma indicada a l'apartat 4 
de l'esmentat article 17, per a la seva entrada en vigor. 

 
 
 
24.- APROVACIÓ CONVENI AMB EMPRESES DE SERVEIS DE CONTENIDORS D'OBRES 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar la minuta de conveni per a la gestió de l'aprofitament de la via pública mitjançant la 
instal.lació de contenidors. 
 
2. Facultar a l'Il.lm. Sr. alcalde o regidor/a  en qui delegrui la signatura de l'esmentat conveni. 

 
 
 
25.- APROVAR EL CONVENI AMB LA DIRECCIÓ GENERAL DEL CADASTRE EN MATÈRIA DE 
COL.LABORACIÓ CADASTRAL 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar la minuta de conveni entre la Secretaria d'Estat d'Hisenda i Pressupostos (Direcció General 
del Cadastre) i l'Ajuntament de Lleida, de col·laboració en matèria de gestió cadastral. 
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2. Facultar a l'Il·lm.  Sr.  alcalde o regidor/a en qui delegui per a la signatura de l'esmentat conveni.
 

 
 
26.- AUTORITZANT A L'ENTITAT GRUP VERANDA, S.C.P.  PERQUÈ TRANSFEREIXI A 
L'ENTITAT MERCANTIL CONTRA GUARDIA DE LA REINA, S.L., LA CONCESSIÓ 
ADMINISTRATIVA D'UN TERRENY MUNICIPAL SITUAT AL TURÓ DE LA SEU VELLA. 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.Autoritzar a l'entitat GRUP VERANDA SOCIETAT CIVIL PRIVADA, com a titular de la concessió 
administrativa de l'ús privatiu del domini públic d'una porció de terreny municipal, de 400 m2, situada 
al Turó de la Seu Vella, a l'indret anomenat Contraguàrdia de la Reina i destinada a la construcció i 
explotació d'un bar-cafeteria, perquè transmeti la concessió a la societat mercantil de responsabilitat 
limitada, anomenada CONTRA GUARDIA DE LA REINA, S.L., la qual es subrogarà en tots els drets i 
obligacions que tenia l'entitat concessionària GRUP VERANDA, S.C.P.  
 
2.Mantenir la validesa de la totalitat de les clàusules que regeixen la concessió administrativa, així 
com dels acords plenaris, relatius a aquesta concessió, de dates 31 de gener de 2003, 28 de març de 
2003 i 25 d'abril de 2003 
 
3.Retornar la fiança definitiva, per un import de 6.000.- euros,  que va constituir l'entitat GRUP 
VERANDA, S.C.P. en data 3 de juny de 2003. 
 
4.Facultar a l'Il.lm.  Sr. Alcalde amb poders tant amplis com calguin per a l'execució d'aquest acord.  

 
 
 
27.- RATIFICAR EL PROTOCOL DE COL.LABORACIO SUBSCRIT ENTRE L'AJUNTAMENT DE 
LLEIDA I EL DEPARTAMENT DE SALUT PER A LA CESSIÓ D'UN SOLAR, SITUAT EN L'ÀMBIT 
DE LA MARIOLA, PER TAL DE DESTINAR-LO A LA CONSTRUCCIÓ D'UN CENTRE DE SALUT 
  
Per unanimitat s'acorda 
 
1.Ratificar el Protocol de col·laboració subscrit, en data 8 d'abril de 2005, per l'Ajuntament de Lleida i 
el Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya per a la cessió d'un solar municipal, situat a 
l'àmbit de la Mariola (Jardins Primer de Maig), per tal de destinar-lo a la construcció d'un Centre de 
Salut. 
 
2.La cessió efectiva del solar es durà a terme un cop s'hagi aprovat la modificació puntual del PGL, 
que requalifiqui com a sistema d'equipaments la parcel·la, moment en que s'instruirà l'oportú expedient 
administratiu. 
 
3.Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest acord. 

 
 
 
28.- APROVACIÓ I CONTRACTACIÓ DEL PROJECTE MODIFICAT DE L'ARRANJAMENT DE 
L'ENTORN DE LA SEU VELLA (2 FASE) 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar el Projecte modificat del projecte bàsic i d'execució de l'ordenació i arranjament de l'entorn 
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de la Seu Vella (fase II), per un pressupost d'1.163.174,95 euros, el qual representa un increment de 
307.053,31 euros sobre el projecte principal de 856.121,64 euros.  
 
2n. Autoritzar la despesa per un import de 301.108,76 euros que correspon a l'esmentat increment 
(307.053,31 euros) una vegada deduïda la baixa del 1.93599717610%. 
 
3r. Ordenar a l'empresa CATALANA ARAGONESA DE CONSTRUCCIONES SA, adjudicatària de 
l'obra principal l'execució d'aquest modificat per un import de 301.108,76 euros i per un termini 
d'execució total de 20 mesos des de la signatura de l'acta de replanteig del projecte inicial (data de 
termini 20 de juliol de 2005). 
 
4t. Requerir a l'adjudicatari per a que en el termini de 15 dies dipositi la garantia definitiva per un 
import de 12.044,35 euros.  

 
 
 
29.- APROVACIÓ CONVENI DE GESTIÓ URBANÍSTICA RELATIU A LA UA NUM. 5 SITUADA AL 
C/ ENRIC FARRENY 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar el conveni de gestió urbanística pel desenvolupament de la Unitat d'actuació núm. 5, 
situada al carrer Enric Farreny, subscrit en data 5 d'abril del 2005, entre l'Ajuntament de Lleida i 
l'entitat "Benito Arnó e Hijos SA", com a propietari únic dels terrenys de propietat privada inclosos en 
l'esmentada Unitat d'actuació. 
 
2n. Incorporar el present conveni de Gestió urbanística a l'expedient relatiu a l'escriptura de 
reparcel.lació de la Unitat d'actuació núm. 5, als efects de consulta pública conjuntament amb el 
document esmentat. 

 
 
 
30.- APROVACIÓ DE CONVENI DE GESTIÓ URBANÍSTICA RELATIU AL SUR 33 (BORDETA) 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar el Conveni de gestió urbanística pel desenvolupament urbanístic del SUR 33 (Aubarés 2) 
subscrit en data 13 d'abril del 2005 entre l'Ajuntament de Lleida i l'entitat "Volumètric Promotora 
Constructora SL" com a propietari únic dels terrenys de propietat privada inclosos en aquest àmbit 
d'actuació. 
 
2n. Incorporar el present Conveni de gestió urbanística a l'expedient relatiu al projecte de 
reparcel·lació del SUR 33, als efectes de consulta pública conjuntament amb el projecte esmentat 
aprovat definitivament. 

 
 
 
31.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA DE MILLORA URBANA D'ORDENACIÓ DEL SUBSÒL 
DEL C/ PENEDES 25-35 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar provisionalment el projecte de Pla de Millora Urbana d'ordenació del subsòl del carrer 
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Penedès núm. 25-35, que incorpora el projecte d'urbanització de la zona verda, clau (VU) i clau (VJ), 
presentat per l'entitat "Proyediful SL", amb la prescripció assenyalada en l'informe del Servei 
d'Enginyeria de data 16 de febrer de 2005 i la prescripció continguda en l'apartat quart del present 
informe proposta. 
 
2n. Trametre'l a la Comissió Territorial d'Urbanisme de Lleida per a la seva aprovació definitiva si 
s'escau. 

 
 
 
32.- APROVACIÓ DE PETICIÓ A LA GENERALITAT PER A FINANÇAR LA REDACCIÓ DEL 
PROGRAMA D'CTUACIÓ URBANÍSTICA MUNICIPAL EN BASE A L'ORDRE PTO 123/2005, DE 30 
DE MARÇ 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la petició de subvenció al Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la 
Generalitat de Catalunya per a finançar la redacció del Programa d'Actuació Urbanística Municipal 
(PAUM), per un import de 194.197 euros, en base a l'Ordre PTO 123/2005, de data 30 de març de 
2005. 

 
 
 
33.- MOCIÓ CONJUNTA RELATIVA A L'ADHESIÓ DE LA CIUTAT AL PRIMER CONGRÈS DEL 
MÓN RURAL DE CATALUNYA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
L'Ajuntament de Lleida s'adhereix a la celebració del Primer Congrés del Món Rural i recolza les 
premisses que l'inspiren, recollides a la Crida de Poblet, que és un compromís per tal d'impulsar un 
nou model de societat que estableixi una relació estreta entre les activitats del món rural i un 
desenovlupament social, sostenible i integrat. 

 
 
 
34.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC i PP DE SUPORT A LA CARTA DE VITÒRIA 
APROVADA PER LA COMISSIÓ EXECUTIVA I EL CONSELL FEDERAL DE LA FEMP 
  
Amb 14 vots a favor del PSC i PP, 6 en contra de CiU i 6 abstencions d'ERC-EV i ICV-EA, s'acorda: 
 
PRIMER: Recolzar la Carta de Vitòria, aprovada per la Comissió Executiva i el Consell Federal de la 
FEMP en les seves reunions del 14 de desembre del 2004. 
 
SEGON: Remetre aquest acord al president del Govern de la nació i al president de la Generalitat de 
Catalunya. 

 
 
 
35.- MOCIÓ CONJUNTA DEMANANT DECLARAR OFICIALMENT EL DIA 19 D'ABRIL COM A DIA 
DEL MUNICIPI 
  
El dia 19 d'abril es complia el 26 aniversari de la constitució dels primers ajuntaments democràtics. 
Durant aquests anys, el paper que han desenvolupat les corporacions locals ha estat cabdal en la 
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construcció de la societat actual. 
 
Els Ajuntaments se han significat com el motor de canvi de les Administracions modernes i eficients. 
Han desenvolupat una nova concepció dels servesi públics, i han estat els que, dia a dia, han trames a 
la ciutadania el principi de protagonisme democràtic i d'universalitzcació dels serveis. 
 
Tenint tot això en consideració, per unanimitat s'acorda: 
 
És per aquest motiu i com a reconeixement a la recuperació de  la democràcia local i la tasca feta pels 
governs municipals que s'acorda demanar es declari el dia 19 d'abril com a dia del Municipi. Així 
mateix, també s'aprova traslladar el contingut del present acord al Molt Honorable President de la 
Generalitat de Catalunya. 

 
 
 
36.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, ERC-EV I ICV-EA SOBRE EL NOU ESTATUT 
D'AUTONOMIA I ELS GOVERNS LOCALS DE CATALUNYA 
  
Amb 16 vots a favor del PSC, ERC.EV i ICV-EA i 10 abstencions de CiU i PP, s'acorda aprovar la 
següent proposta de moció demanant que el nou Estatut d'Autonomia de Catalunya:  
 
1.- Reconegui que els ajuntaments i les diputacions (i en el futur els consells de vegueria) són els 
governs locals de Catalunya, i que formen part del sistema institucional propi de Catalunya, 
conjuntament amb els Consells comarcals i les altres entitats locals que es puguin crear. 
 
2.- Garanteixi un nucli competencial propi als governs locals, atribucions que seran exercides per 
aquestes entitats amb plena autonomia de govern i administració, subjecte només a controls de 
constitucionalitat i legalitat.  
 
3.- Incorpori entre els seus principis el concepte de subsidiarietat en la regulació de les relacions dels 
governs locals amb la Generalitat de Catalunya i els altres nivells de govern. D'acord amb el que 
estableix la Constitució i la Carta europea de l'autonomia local, l'EAC ha de garantir l'autonomia 
política i administrativa dels governs locals. 
4.- Garanteixi la plena personalitat jurídica i capacitat dels municipis perquè, amb autonomia, governin, 
exerceixin les competències d'ordenació, gestió i resolució que tenen encomanades i defensin els 
interessos propis de les col·lectivitats a les que representen. 
 
 
5.- Els governs locals han de disposar dels recursos necessaris per exercir les funcions que la llei els 
atribueix, amb uns estàndards de qualitat adequats a la naturalesa de cada servei. Els ajuntaments 
també hauran de disposar dels recursos necessaris per finançar la despesa vinculada als serveis que 
no els atribueixen les lleis i que responguin a necessitats socials consolidades i no ateses per altres 
administracions. L'administració competent assumirà el finançament d'aquests serveis, que a 
Catalunya signifiquen al voltant del trenta per cent de la despesa dels ajuntaments. 
 
Han de disposar de capacitat per regular les seves pròpies finances en el marc de la llei. Aquesta 
capacitat inclou la potestat de fixar la quota o tipus de tributs locals dins els límits establerts per la llei i 
la garantia d'autonomia en la seva gestió. 
 
Han de disposar d'autonomia pressupostària i de despesa en l'aplicació dels seus recursos, incloent 
les participacions que percebin a càrrec dels pressupostos d'altres nivells de l' administració, dels 
quals poden disposar lliurement en l'exercici de les competències. Les modificacions del marc 
normatiu, per part d'altres administracions, que disminueixin els ingressos tributaris locals hauran de 
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contemplar la compensació d'aquesta disminució. 
 
6.- L'Estatut ha de contemplar que els governs locals participin en els impostos, propis o en regim de 
cessió, de la Generalitat. Aquesta participació haurà de ser de caràcter incondicionat i consistirà en un 
percentatge del total dels seus ingressos i es regularia mitjançant una llei del Parlament. 
 
7.- Per garantir l'equilibri pressupostari i la suficiència financera dels governs locals de Catalunya, 
l'Estatut ha de garantir que qualsevol nova atribució de competències que provingui de la Generalitat 
estigui acompanyada de l'assignació dels recursos necessaris per al seu correcte finançament. 

 
 
 
37.- MOCIÓ DE CIU SOBRE EL NOU ESTATUT D'AUTONOMIA I ELS GOVERNS LOCALS DE 
CATALUNYA 
  
Amb 6 vots a favor de CiU, 4 abstencions del PP i 16 en contra del PSC, ERC-EV i ICV-EA, s'acorda 
rebutjar la següent proposta de moció presentada pel grup municipal de CiU: 
 
1. Demanar al Parlament de Catalunya que en la redacció del nou estatut tingui en compte els punts 
esmentats en aquesta moció. 
 
2. Que el nou Estatut de Catalunya reconegui que els ajuntaments i les comarques són els governs 
locals de Catalunya, i que formen part del sistema institucional propi de Catalunya, conjuntament amb 
les vegueries i les altres entitats locals que es puguin crear. 
 
3. Sol·licitar al Govern espanyol que en la revisió de les bases del règim local que està realitzant, 
contempli que les competències de règim i finançament local i organització territorial, són exclusives i 
plenes de Catalunya. 
 
4. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a regular un Estatut dels electes locals que 
contempli les garanties socials, econòmiques i polítiques esmentades. 
 
5. Instar al Parlament de Catalunya que reguli una llei de les hisendes locals catalanes que articuli el 
finançament dels ens locals de Catalunya, i que sigui l'òrgan que s'encarregui de distribuir la 
participació en els ingressos locals de l'Estat dels ens locals de Catalunya. 
 
6. Instar al Govern de l'estat espanyol que instauri el 19 d'abril, dia de la constitució dels primers 
ajuntaments democràtics, d'ençà de la represa democràtica, el dia del municipalisme. 
 
7. Notificar els presents acords al President de la Generalitat de Catalunya, al President del Govern 
espanyol, als grups amb representació parlamentària al Parlament de Catalunya, al Congrés dels 
diputats i al Senat i a l'Associació Catalana de Municipis i Comarques. 
 
INTERVENCIONS 
 
Punt número 11. Constitució del Consorci del transport públic de l’àrea de Lleida 
 
La Sra. Arnalot obre el debat dient que darrerament no s’està actuant correctament: s’ha hagut 
d’anul·lar convocatòries de comissions, s’ha canviat dates de signatura de convenis i no s’ha 
comunicat, etc. Avui es presenta al Ple la constitució d’aquest consorci i tota la informació que s’ha 
donat  és el lliurament dels estatuts dos dies abans de la sessió, amb una breu explicació a la 
Comissió d’Economia.  Fa dies que es tracta aquesta qüestió que és transcendent i que requeria una 
reunió específica a l’Ajuntament per comentar-ho (explica, com a exemple, el procés dut a terme al 
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Consell Comarcal del Segrià). Votaran a favor per la importància d’aquest consorci i perquè beneficiarà 
a Lleida. El seu grup fa una oposició constructiva, tot i estar molt en desacord amb les formes. Demana 
un canvi d’actitud del govern i que es respectin les formes tal  com s’havia fet al començament del 
mandat. 
 
El Sr. Gavín també anuncia el vot favorable a la creació del consorci. Recorda que fa molt de temps 
que es tracta aquesta qüestió i que el seu grup hi ha donat suport des del primer moment. També 
critica les formes i presenta formalment la queixa per la precipitació amb què s’ha portat aquest 
expedient al Ple, sense temps per poder aprofundir i assessorar-se sobre la matèria amb les 
institucions afectades. Aquest tema no té cap element d’urgència; no està fet ni l’estudi del transport de 
l’àrea de Lleida. Creu que es tracta d’una qüestió d’imatge per part del govern. També esmenta el 
procés de participació que s’ha fet al Consell Comarcal del Segrià. No s’havia informat a la comissió 
que hi hagués un període d’al·legacions. Critica la manca de compliment del termini previ per convocar 
els membres d’algunes comissions i que encara no s’hagi convocat una comissió informativa per 
tractar el tema de l’aigua, tal com s’havia demanat.  Cal temps per poder estudiar temes com aquest. 
Lamenta aquests fets i que siguin reiterats. Considera que això desmenteix que l’Equip de Govern 
propiciï el diàleg i la participació, tal com diu; la realitat i els fets demostren tot el contrari.  
 
El Sr. Llop explica que l’acord que es proposa és aprovar els estatuts d’un ens consorcial que suma 
les competències i els recursos d’organització del transport  a l’entorn territorial de la ciutat de Lleida. 
Gestionar consorciadament el transport permetrà que l’àmbit del mercat laboral i de l’activitat social 
funcioni amb un grau de major accessibilitat per a les persones. Es tracta d’un acord d’aprovació 
inicial, després  hi haurà un període d’informació pública. Més tard es farà efectiu el següent procés, 
que serà la finalització dels estudis tècnics del Pla de serveis de transports d’àmbit comarcal,  que 
lidera la Direcció de Transport de la Generalitat. Està previst que aquesta definició pugui estar 
concretada a la tardor d’enguany. 
 
El Sr. Pané creu que, al marge de les qüestions formals, és convenient fer algunes observacions. 
Destaca la importància de la interrelació del nostre municipi amb els municipis de l’entorn més 
immediat. La creació d’aquest consorci donarà oportunitat a moltes persones de gaudir d’un servei 
públic  de transport (persones amb mobilitat reduïda, persones grans, etc.). La igualtat d’oportunitats 
és molt important i justifica aquest projecte. Aquestes actuacions arriben tard, però és bo que es facin 
realitat. Es dóna també oportunitats a la sostenibilitat, especialment a la ciutat de Lleida, però també a 
la resta de pobles beneficiats. Es comença a dibuixar la denominada ciutat – regió. Es comença per la 
mobilitat, ja que és fonamental per crear riquesa, intercanvi cultural i igualtat d’oportunitats. Caldrà que, 
en una segona fase, aquest projecte arribi fins a la segona corona del nostre àmbit (Balaguer, les 
Borges Blanques, etc.). No cal  conformar-se amb les rutes per carretera, cal aprofitar les línies fèrries, 
renovar-les  i fer-les eficients. Aquest acord haurà d’incorporar en un futur immediat el transport 
ferroviari. Tot el conjunt serà molt beneficiós per  a les persones i el conjunt social. 
 
El Sr. Sàez diu que el dimarts passat, la Junta de Govern Local analitzava aquest acord, que s’havia 
tancat el dia abans. Es va debatre la conveniència  que s’aprovés en aquest Ple i es va decidir que es 
tractés en aquest Ple, perquè el proper dia 13 de maig està previst signar un conveni per  crear el 
consorci. Desprès s’hauran de signar el dos convenis més importants encara: el de xarxes i el de 
finançament. No era bo demorar-ho un mes perquè caldria que, com a màxim, el dia 1 de gener del 
2006 el sistema estigués en funcionament. L’acord és bo, beneficia el transport públic de Lleida ciutat i 
entre els municipis de la comarca (transport radial i en xarxa). Suposarà, per primer cop, una injecció 
econòmica important de la Generalitat en el transport interurbà a la ciutat i a la comarca. Facilita el 
camí cap a les cancel.ladores automàtiques, els abonaments integrats, les noves rutes, etc. Aquesta 
aprovació inicial farà que el procés avanci. El govern i l’oposició han disposat al mateix temps de la 
documentació: hi ha transparència i s’han respectat les formes (i es demanen disculpes per haver optat 
per accelerar el procés). Hi ha diàleg i participació. Aquest acord beneficiarà la mobilitat i la millora del 
transport públic. Per això es tracta amb la celeritat que requereix un acord com aquest. Ara s’obre un 
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nou procés en el qual hi haurà temps per debatre.  
 
El Sr. alcalde ratifica l’exposició feta pels tinents d’alcalde. Explica que al Consell d’Alcaldes del dilluns 
passat   li van demanar,  les altres dues parts, que s’avancés al màxim possible en la tramitació 
d’aquest tema. Hi haurà participació i diàleg en aquest nou procés que ara s’obre. Allò important seran 
els convenis de gestió i de finançament de la xarxa. També ratifica les previsions de futur d’incorporar 
el ferrocarril i les capitals de comarca de la segona corona. Hi ha un llarg camí per treballar en matèria 
de transport. Es dialogarà amb les forces polítiques i participaran  també els agents econòmics i 
socials.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punts 12 i 13. Debat conjunt sobre amortització d’una plaça de Protecció Civil i creació d’un nou 
lloc de treball i sobre amortització d’un lloc de treball a Secretaria General i creació d’un nou 
lloc 
 
La Sra. López diu que aquest tema es va tractar en la Comissió de Serveis Generals, però vol 
recordar les demandes que  la Junta de Personal i el Comitè d’Empresa han fet en referència a 
aquests dos punts. Aquestes modificacions no es preveien en la relació dels  llocs de treball per al  
2005, no hi figura com es durà a terme la provisió ni la descripció completa de les tasques i de les 
funcions assignades. Aquestes reivindicacions s’han fet d’altres vegades i el govern no ha fet cap pas 
endavant pel Govern per recollir aquestes propostes. Anuncia que el seu grup votarà abstenció als dos 
punts. 
 
La Sra. Tarruella també explica que el seu grup no pot votar favorablement les propostes, ja que creu 
que últimament no s’està fent una política de personal seriosa. Qualifica aquesta política de caos. 
Esmenta les sentències desfavorables recents, de les quals no se sap el cost, i es pregunta sobre 
l’assessoria en aquesta matèria. Les propostes que es presenten són la prova d’allò que acaben de dir. 
En la primera d’elles, recorda que fa només un any se va crear la plaça que ara es suprimeix i que no 
ha estat coberta; es fa una reconversió en un període tan curt,  la qual cosa demostra que no es van 
fer les anàlisis i les valoracions de les necessitats que hi havia. No se sap quines tasques tindrà el nou 
lloc de treball, quines característiques, quines retribucions.... S’està improvisant i fent llocs a mida. 
Circumstàncies semblants i interrogants  (manca de característiques del lloc o forma de cobertura) es 
plantegen respecte a la segona proposta. Per aquests motius,  el seu vot serà el de l’abstenció.  
 
El Sr. Alonso també es remet a les explicacions donades en el si de la corresponent comissió 
informativa.  Explica el procediment de creació de nous llocs de treball i l’adequació a la legalitat 
d’aquest procés, en funció de necessitats puntuals que l’Administració tingui durant l’any. Un cop 
creats els nous llocs de treball, es fa la monografia específica (amb funcions, responsabilitats i 
requeriments) que es  portaran al comitè de revisió de la catalogació per a la corresponent adequació 
retributiva. Explica la previsió feta en el cas de Protecció Civil i les noves necessitats creades per 
acords recents  de la Junta Local de Seguretat que motiven l’adequació d’aquesta plaça. Diu que la 
política  de personal de l’Ajuntament és absolutament de diàleg, que hi ha acord amb els representants 
sindicals en totes les matèries. És lògic, en una empresa gran com la nostra, que hi hagi alguna 
sentència a causa de la disconformitat d’algun grup de funcionaris amb els acords generals (explica 
amb detall el darrer cas). La política de personal és de diàleg i consens.  
 
S’aproven els dos punts amb 16 vots a favor dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 10 abstencions 
dels grups de CiU i PP. 
 
 
Punts números 22 i 23. Debat conjunt dels expedients d’imposició i ordenació de contribucions 
especials per obres de pavimentació i serveis de l’Eix Comercial (Fase II ) i d’urbanització del 
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carrer de Lluís Besa (Tram del carrer de  Sant Anastasi – nou vial) 
 
La Sra. Arnalot manifesta que votaran abstenció en els dos punts.  
 
La Sra. Alós es remet a les argumentacions expressades en els anteriors debats sobre la imposició de 
contribucions especials en els anteriors trams de l’Eix. Remarca que, si bé els ciutadans saben que 
han de pagar contribucions especials, en aquest cas hi ha dubtes sobre si realment s’estan aplicant 
aquests tributs de manera correcta. El seu grup creu que l’Equip de Govern no ha sabut rendibilitzar 
les inversions que les diferents operadores de serveis faran a l’Eix comercial  (que incrementarà el seu 
nombre de clients) i que calia haver negociat de forma diferent. Anuncia que el seu vot serà el de 
l’abstenció.  
 
La Sra. Mínguez manifesta la seva confiança en el tècnics del seu àmbit i creu que les contribucions 
especials s’apliquen correctament (es remet a les sentencies del carrer de  Palauet i del camí de 
Montcada). En l’expedient actual de l’Eix es justifica que està sotmès a contribucions ja que hi ha un 
benefici especial per a un col·lectiu de veïns (propietaris i comerciants). Només s’ha presentat una 
al·legació que fa referència a l’expedient de contribucions especials i que ha estat desestimada.  
 
La Sra. Alòs vol puntualitzar que el cas de les CE del camí de Montcada no està tancat i l’expedient 
encara està obert. 
 
La Sra. Mínguez diu que el cas del carrer de Palauet està tancat  i el  del camí de Montcada està 
obert. Tal  com van explicar els serveis jurídics en la Comissió Informativa d’Economia.  
 
S’aproven els dos punts amb 16 vots a favor dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 10 abstencions 
dels grups de CiU i PP. 
 
Punt número 34. Moció dels grups municipals del PSC i PP de suport a la Carta de Vitòria 
aprovada per la Comissió Executiva i el Consell Federal de la FEMP 
 
El Sr. Alonso, com a ponent, explica que es tracta d’una declaració de principis important, feta amb 
motiu de la celebració dels 25 anys d’ajuntaments democràtics. Explica el contingut de la declaració i 
que aquesta suposa una sol·licitud a les altres administracions del reconeixement del rol que tenen els 
ajuntaments en aquesta etapa i la demanda  que es tinguin en consideració les peticions del conjunt 
dels municipis d’Espanya en les futures modificacions legislatives. Valora la importància de mantenir 
l’esperit d’aquesta proposta de la FEMP ja que recull el conjunt de reivindicacions històriques dels 
ajuntaments.  
 
El Sr. Pané anuncia que el seu grup votarà abstenció. Per aquest motiu vol fer algunes precisions. 
Comparteix el reconeixement de la tasca històrica feta pels ajuntaments democràtics en l’articulació 
social. També la defensa de l’autonomia de l’Administració local i el desig (necessitat i dret) dels 
municipis de tenir suficiència financera. Igualment comparteixen la defensa del principi de 
subsidiarietat. Però la carta de Vitòria no la comparteixen fonamentalment  per la proposta de 
presència dels ajuntaments al Senat; creu que aquesta no és la cambra de representació territorial dels 
ajuntaments,  sinó la de les nacionalitats de l’Estat en la construcció d’un estat federal.  En el text de la 
moció, el grup del PAS ha fet l’esforç de treure aquesta al·lusió,  però el conjunt de l’articulat impedeix 
que el seu grup pugui afegir-se al text articulat.  
 
El Sr. Sàez també diu que el seu grup se n’abstindrà. Aquesta moció sembla fruit d’un bloc 
constitucionalista. Darrere aquesta declaració s’amaga un model determinat d’articulació de l’Estat i del 
món local. Subscriu els arguments de la intervenció anterior del Sr. Pané. També creu que la moció 
entra en profunda col·lisió ideològica, d’organització i de reconeixement d’un model d’estat amb el que 
es votarà després en una altra moció sobre l’Estatut d’Autonomia. El seu model és el d’aquesta segona 
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moció. La proposta d’acord també amaga una proposta de reforma de la legislació del sistema 
electoral municipal que promouen el PP i el Partit Socialista, que no compta amb el suport de gairebé 
cap altre grup i que contradiu l’esperit que les reformes de determinats documents han de sumar el 
màxim de sensibilitats possibles.  Considera que la declaració de Vitòria vulnera la intenció del Govern 
de la Generalitat i el model de definició del marc de relacions estat-nacions-comunitats-ajuntaments 
que l’Entesa de Progrés defensa  al Senat. No hi votaran en contra perquè la carta conté 
reivindicacions positives per al món local (com la suficiència financera, millor articulació del repartiment 
de recursos, etc.) que l’Ajuntament de Lleida i els ajuntaments catalans compartim.  
 
La Sra. Arnalot manifesta que donaran el suport a la moció. No hi ha bloc constitucionalista, ja que no 
creu que hi hagi grups anticonstituicionals. Defensa la queixa dels ajuntaments motivada per assumir 
competències (que de vegades, no ens en són pròpies) sense que s’aportin els recursos escaients. En 
aquest document es reconeix aquesta petició de nous recursos. El seu vot serà favorable. 
 
La Sra. Alòs diu que també comparteixen alguna de les reivindicacions que afavoreixen clarament els 
ajuntaments, tal  com s’ha explicat anteriorment. Tot i això, el contingut essencial de la moció és 
clarament contrari a les aspiracions nacionals del grup de CiU i això motiva que el seu vot no sigui 
l’abstenció sinó que serà negatiu. En primer lloc, destaca que la moció parteix d’una visió homogènia i 
homogeneïtzadora de tot el municipalisme a l’Estat espanyol (en un moment  en que Catalunya està 
desenvolupant un nou Estatut, dins el qual es demana que tingui competències exclusives i plenes en 
règim local i finançament local, sense dependre de les lleis de bases de l’Estat). Creu que els 
plantejaments centralistes de la Carta de Vitòria suposen un clar fre a les aspiracions nacionalistes de 
Catalunya en aquesta matèria. En segon lloc la Carta proposa que els municipis estiguin representats 
al Senat, quan des de Catalunya el que es reclama és que el Senat sigui una autèntica cambra de 
representació de les comunitats autònomes i de les nacions com Catalunya. En tercer lloc, la Carta vol 
consolidar a la FEMP com a interlocutor únic del municipalisme de l’Estat, obviant altres entitats 
representatives del municipalisme català, com és l’Associació Catalana de Municipis. Reitera, doncs, el 
vot negatiu del seu grup. 
 
 
El Sr. Alonso explica amb detall el contingut de la moció i destaca, de forma especial, els elements en 
què hi ha coincidència entre els grups. També creu que és molt important el caire europeista de la 
proposta, que es remet als eixos fonamentals de la Carta Europea d’Autonomia Local. Defensa la 
representativitat de la FEMP, sense que això suposi cap perjudici per l’existència d’altres associacions 
municipalistes o de representació del món local. Creu que s’ha fet un esforç important  per  cercar el 
consens sobre la moció presentada i agraeix , al grup del PP,  el seu suport.  
 
Clou el debat el Sr. alcalde que creu que aquesta moció representa una defensa del municipalisme en 
l’àmbit de tot l’Estat. És un acord en la línia d’aprofundir  l’articulació entre les tres instàncies 
d’Administració territorial: l’estatal, l’autonòmica i la local. En aquest sentit, cal enfortir els ajuntaments. 
Manifesta la seva satisfacció pel consens de tots els grups en la defensa de l’autonomia municipal. 
Creu que aquesta visió de l’autonomia local a escala estatal no entra en contradicció amb la defensa 
de les competències i de l’autonomia de les CA. 
 
S’aprova la moció amb 14 vots a favor dels grups municipals del PSC i PP, 6 vots en contra del grup 
de CiU i 6 abstencions dels grups de ERC-EV i ICV-EA. 
 
Punts números 36 i 37. Debat conjunt de les mocions sobre el nou Estatut d’Autonomia i els 
governs locals de Catalunya (la primera presentada pels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA i la 
segona presentada pel grup de CiU) 
 
 
Inicia el debat el Sr. Pané que fa una referència global a la seva intervenció en el debat precedent i 



 
 
 
 
 
 

 19

manifesta el seu suport incondicional en la defensa de l’autonomia local. Creu que és necessari 
destacar la importància de l’Administració local i del municipalisme en la nostra història recent.  
Defensa el principi de subsidiarietat, implementat des de l’autonomia i des de la suficiència financera. 
També incideix en l’articulació de la convivència ciutadana a Catalunya des de la cultura municipalista. 
Coincideix amb molts dels punts de la moció del grup de CiU, però creu que en la ponència estatutària 
(en la qual participen tots els grups que també tenen representació a l’Ajuntament)  és on s’ha de 
debatre  aquesta articulació, amb total respecte per la seva autonomia. Anuncia,  que per aquest darrer 
motiu,  no donaran suport a la moció del grup de CiU. Creu que la moció dels grups del govern 
manifesta clarament la voluntat municipalista del seu grup i, al mateix temps, és el màxim de 
respectuosa amb la voluntat parlamentària. Reconeix els esforços del grup de CiU per arribar a un 
consens amb les mocions presentades, consens que,  al final,  no ha estat possible.  
 
El Sr. Sàez analitza i compara les dues mocions presentades. Encara que l’objectiu sigui bastant 
similar, la manca de consens té com a conseqüència que hagin de votar-ne  una i no votar l’altra, tot i 
les importants coincidències. Creu que el marc de reivindicació municipal en  què ens hem de moure 
se centra en la reivindicació de les competències necessàries del nou Estatut: plena autonomia 
financera, dotació de recursos econòmics i capacitat de decisió i de gestió. Els ens locals han 
d’executar les principals polítiques de proximitat. Aquest plantejament poden ser els passos o les 
oportunitats vers un futur model federal.  
 
La Sra. Arnalot també comenta els esforços que s’han fet per arribar a un consens que, al final, no ha 
estat possible. El seu grup està d’acord en  molts dels punts de les mocions de l’Equip de Govern i de 
CiU. Han tingut voluntat de consens,  però no ha fructificat. Diu que els grups parlamentaris estan 
treballant de forma conjunta per la redacció del nou Estatut i espera que el text sigui consensuat. Per 
aquests motius, i per respecte a la feina  que els grups parlamentaris estan fen de forma conjunta, el 
seu vot serà el de l’abstenció en  referència a les dues propostes.   
 
 
El Sr. Gavín creu que s’està fent un debat que, en referència a les formes, el seu grup hauria volgut 
evitar. S’està reproduint el debat previ sobre la carta de Vitòria i el model que proposa, on el règim 
local depèn de l’Estat; està homogeneïtzat i centralitzat. Diu que a la Junta de Portaveus van proposar 
que es votés la petició de declarar el dia 19 de maig com a dia del municipalisme i que es deixés més 
temps per arribar a un acord consensuat sobre la resta. Hi ha punts de les dues mocions en què tots 
estem d’acord i hauria estat positiu fer un esforç de síntesi per poder estructurar millor el debat. Creu 
que s’estan fent votacions contradictòries: hi ha punts de les actuals mocions que són totalment 
contradictoris amb punts de la declaració de Vitòria. La votació no dóna la imatge real del consens que 
hi ha a la corporació sobre els temes municipals; no hi ha una gran divisió i una gran contradicció. El 
fons de les discrepàncies és el reconeixement  que la Generalitat i el Parlament tinguin competències 
exclusives en règim local i altres coses importants com el rol dels consells comarcals. Lamenten que el 
debat acabi així. Anuncien el vot favorable a la seva moció.   
 
El Sr. Alonso diu que en aquest cas hi  ha hagut el mateix temps que altres vegades per arribar a 
consensos, ja que la Junta de Portaveus es va convocar de forma ordinària.  Creu que no hi ha hagut  
massa voluntat per part del grup de CiU per consensuar aquestes mocions i manifesta que es va 
facilitar un text alternatiu i aquest matí s’ha comunicat que el consens no era possible. Tampoc el seu 
grup volia votar en contra de la moció de CiU, ja que hi ha una coincidència en més d’un 80% del seu 
contingut. Considera que no hi ha contradicció  entre aquesta moció i la carta de Vitòria: hi ha 
complementarietat. El seu grup defensa l’autonomia local de forma especial i es vol que el nou Estatut 
reconegui les necessitats dels municipis. Destaca el punt setè de la moció en  què es preveu que 
qualsevol atribució de competències estigui acompanyada dels recursos necessaris. Insisteix  que es 
podria haver arribat a un acord de consens. Hi ha temes que s’escapen del contingut de la moció ja 
que estan dins el marc de negociació del nou Estatut (esmenta la nova organització territorial o el nou 
sistema electoral). Lamenta la manca de consens.  
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El Sr. Pané diu que a Catalunya (i també a altres comunitats i a l’Estat) s’està treballant la idea d’una 
altra manera de concebre l’Estat: no només amb descentralització,  sinó amb reconeixement de la 
pluralitat cultural, històrica i de voluntat política. Anem en la línia federal i serem capaços d’aconseguir 
aquesta estructura per a l’Estat. Les relacions són més sinceres. I haurà un reconeixement d’una 
estructura administrativa propera als ciutadans i les ciutadanes que és condició “sine qua non”  per a la 
qualitat de vida i per a l’articulació econòmica i cultural del territori. No podem dir als parlamentaris com 
s’ha d’estructurar el model federal que es treballa en l’Estatut. Diu que està d’acord amb allò que diu el 
Sr. Gavín sobre que sembla que hi hagi un gran desacord quan en la major part dels punts importants 
tots els grups coincidim (els  explica amb detall). Per aquest motiu s’havia proposat una fórmula de 
transacció que ens remetia al debat parlamentari  quant a la incardinació dels ajuntaments en l’ 
estructura estatal i catalana. Es lamenta que no s’hagi acceptat aquesta proposta de consens; però, 
vol que consti que en la immensa majoria dels criteris sobre municipalisme estem afortunadament 
d’acord la majoria dels grups municipals.  
 
El Sr. Sàez creu que en aquest debat (i en les mocions) s’estan barrejant dos qüestions diferents: 
D’una banda, com s’ha d’estructurar el mon local i, d’altra banda, quin és el model d’articulació 
nacional que cadascú defensa. La barreja de les dues qüestions provoca la discrepància. El seu grup 
és independentista, altres grups tenen altres opcions. Quan en rebutgen una moció no busquen altres 
excuses que la no conformitat amb el seu contingut. Votaran en contra de la moció del grup de CiU 
igual que el grup de CiU votarà en contra d’una altra moció encara que estiguin d’acord en una gran 
part del seu contingut.  
 
El Sr. Gavín diu que el Sr. Alonso ha donat una informació que no és correcta, ja que no  era present a 
la Junta de Portaveus d’ahir. Manifesta que va proposar que quedessin les mocions sobre la taula, 
perquè amb textos de 3 o 4 pàgines per moció (complexes totes dues) és difícil arribar a un acord 
unànime. Això és una obvietat. Es va intentar arribar a un acord,  però no va ser possible (explica el 
procés). Després d’això, es va decidir en la Junta de Portaveus que cadascú defensés la seva moció. 
No és fins a les 7 de la tarda que es replanteja l’acord anterior, que per manca de temps no ha estat 
possible. La més important voluntat d’acord hagués estat donar temps per  poder arribar a l’acord 
volgut i deixar-ho ara sobre la taula. En cap cas es pot dir que el grup de CiU no ha tingut voluntat 
d’arribar a acords.  
 
El Sr. Alonso diu que mitjançant el mòbil es pot estar en contacte en qualsevol moment i per això ell 
estava en contacte permanent amb la primera tinenta d’alcalde que va presidir la Junta de Portaveus. 
Explica que té les notes sobre totes les qüestions comentades a la Junta i els acords que va adoptar. 
Creu que el grup de CiU no ha tingut voluntat d’arribar a un acord (explica les darreres gestions).  
Insisteix  que estan d’acord en la majoria dels punts de la moció. Diu que ara CiU planteja temes que, 
després de 23 anys governant a la Generalitat, no havien tingut aquest interès per defensar-los. No es 
poden exigir coses que ara els parlamentaris estan debatent per arribar a un acord.  
 
La primera moció de l’Equip de Govern s’aprova amb 16 vots a favor dels grups del PSC, ERC-EV i 
ICV-EA i 10 abstencions dels grups de CiU i PP. 
 
La moció del grup de CiU queda rebutjada amb 6 vots a favor de CiU, 4 abstencions del grup del PP i 
16 vots en contra dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA.  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
 
El Sr. Enric Oró explica que el passat dia 9 de març va presentar una petició per tal de fer una 
comissió extraordinària d’Economia per tractar el tema de la tributació d’Aigües de Lleida per l’ 
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ocupació del subsòl municipal. Aquesta petició va estar ratificada en la comissió del mes de març, en 
la qual  es va demanar documentació per facilitar la tasca de comprovació (ho explica). El grup de CiU 
es va adherir a la proposta de demanar la comissió i de demanar també la documentació abans 
esmentada. Hi va haver receptivitat per la presidenta i pels tècnics de la comissió sobre aquest tema. 
Però, en la darrera comissió, com que no s’havia fet cap convocatòria, va sol·licitar que es fixés una 
data concreta per fer la reunió i obtenir les dades de la concessionària. Aquesta petició no ha estat 
atesa. Tots volem aclarir aquest tema: per transparència i pel bé comú que tots pretenem. Per aquests 
motius fa la pregunta següent: 
 
En quina data vol el govern fer la Comissió Informativa extraordinària que vaig sol·licitar el dia 9 de 
març passat? 
 
El Sr. alcalde respon que el divendres  13 de maig. També vol agrair la tasca de comprovació que han 
efectuat sobre aquest tema, ja que és positiva per a la ciutat. També  vol agrair la tasca que està fent 
l’Àmbit d’Economia per estudiar el tema amb profunditat (explica el procés); la qüestió es refereix a la 
gestió d’impostos de fa deu anys i des del dia en què el grup del PP va demanar la comissió fins que 
es farà hauran passat dos mesos. Felicita la regidora d’Economia pel treball del seu equip.  
 
  
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


